
(versie 12-3-24) 1 
 

Verslag van de openbare vergadering van de wijkraad Molenhoek 
dd. 30 januari 2024. 

 

Plaats:                    kerkzaal Laurentiuskerk  
Aanvang:                20.00 uur 

Aantal aanwezigen: 69 personen 
 

Opening 
 

Ben van den Reek opent de vergadering en heet iedereen welkom. 
 

Na het voorstellen van de leden van de wijkraad kijkt hij terug op het 
overlijden in het afgelopen jaar van Jan Timmers (de voorzitter van de 

wijkraad) en Gezien Snijders (lid van de werkgroep Groen) 
 

 
Terugblik op 2023 en vooruitblik op 2024 door de werkgroepen 

 

Beheercommissie BijBomans (Ben van den Reek) 
 

Bij BijBomans worden nu 17 activiteiten door wijkbewoners voor 
wijkbewoners georganiseerd. Nieuw is een gesprekgroep met 

mantelzorgers met een dementerende partner, waarin zij onderling hun 
ervaringen delen.  

Er is een tweede bridgegroepje gestart. 
Het zangkoor heeft een nieuwe dirigente gekregen. Dit heeft geleid tot 

meer nieuwe leden. 
 

In en rond de locatie zijn verbeteringen aangebracht. 
De wijkraad is in gesprek met de gemeente over de voorwaarden van een 

nieuwe huurovereenkomst. Deze is nodig, omdat de school op het punt 
staat het gebouw over te dragen aan de gemeente. De gemeente heeft 

schriftelijk via mail toegezegd dat BijBomans op de huidige locatie kan 

blijven bestaan en dat de meerkosten middels een verhoging van de 
subsidie vergoed worden. 

 
Het streven is om in 2024 de toiletten te vernieuwen.  

Aan de vele vrijwilligers wordt extra aandacht besteed.  
Gekeken wordt of het aantal activiteiten uitgebreid kan worden. 

Een nieuwe folder is vanaf 30-01-2024 beschikbaar. 
 

Werkgroep Communicatie (Maria van der Sommen) 
 

De website van de wijkraad wordt per jaar 16.000 maal bezocht. Dit is  
45-50 maal per dag. In 2023 stonden er 253 nieuwsberichten op de site.  

De meeste interesse ging uit naar foto’s en mededelingen over 
activiteiten, lezingen en films. 
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Iedere eerste van maand wordt er een digitale nieuwsbrief uitgebracht. 
Hierop zijn 709 gezinnen geabonneerd. Dit is meer dan 1/3 van de 

gezinnen in de wijk. Veelal gelezen behalve het nieuws zijn interviews met 

wijkbewoners en verhalen over de geschiedenis. 

Daarnaast zijn 10 specifieke digitale nieuwsbrieven uitgekomen over eten 
bij BijBomans, films en lezingen. 

 
In 2023 zijn 3 flyers gemaakt en huis aan huis bezorgd. 

 
In 2024 worden de bestaande activiteiten voortgezet. Hiervoor zoekt de 

werkgroep nieuwe leden en/of informanten, die de werkgroep 
ondersteunen. 

Gestreefd wordt de vormgeving meer te uniformeren. 

De werkgroep wil actiever worden op de sociale media om ook andere 
doelgroepen in de wijk te bereiken. Verder zoekt de werkgroep naar 

nieuwe software waarmee wijkbewoners zelf iets op de website kunnen 
plaatsen. 

 
Werkgroep Samen in de Wijk (Els van Genugten) 

 
De werkgroep is nog gering in omvang en is driftig op zoek naar nieuwe 

creatievelingen 
 

In 2023 zijn een burendag en andere ontmoetingsmomenten 
georganiseerd.  

De knutsel dag voor kinderen met ouders was een succes en datzelfde 
geldt voor de actie lieve briefjes, die nog voortduurt. 

 

In 2024 wil de werkgroep meer activiteiten met ouders en kinderen 
organiseren. Met de basisschool wordt gesproken over een opruimdag met 

kinderen. 
Andere activiteiten zijn wafels bakken met Carnaval, in april een 

wandeling onder begeleiding door het kanaalpark en een workshop haken. 
De burendag wordt op een ander moment gehouden dan de formele dag. 

Bestaande activiteiten worden zoveel mogelijk voortgezet. 
 

Werkgroep Infra (Koen Luijsterburg) 
 

In 2023 is met de gemeente (en andere partijen) gesproken over de 
rotondes bij de school en bij de deken van Roestellaan (ontbrekende 

stukje trottoir). 
Het fietspad bij Karwei is gerealiseerd. 

Dit geldt ook voor de nieuwe meer zichtbare belijning over de brug bij 

Heijmans. 
 

De parkeersituatie rond het station blijft aandacht vragen. 
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Hetzelfde geldt voor de algehele veiligheidssituatie rond de Troubadour. 
Daarbij wordt samen opgetrokken met de school. 

 

Het komend jaar wil de werkgroep met de gemeente spreken over het 
strooibeleid. 

 
Omdat wijzigingen in de infrastructuur vaak een lange adem hebben en 

moeilijk aan te passen zijn, is de werkgroep vooral gericht om aandacht te 
blijven vragen voor knelpunten in de wijk. De hoop is dan, dat de 

gemeente uiteindelijk bereid is om een knelpunt op te lossen. Probleem is, 
dat de wijk bekend staat als een goede wijk met weinig problemen, dit in 

tegenstelling tot andere wijken in Den Bosch. Vergeten wordt, dat de wijk 
inmiddels 60 jaar bestaat en de infrastructuur groot onderhoud nodig 

heeft. 
 

Werkgroep Groen (Desiree Dolle) 
 

De werkgroep heeft het afgelopen jaar 2 drukbezochte thema-avonden 

georganiseerd over regenwater en biodiversiteit. In april is een tuinroute 
geweest rond watervriendelijke tuinen. 

 
Met de gemeente is intensief contact over vergroening van de wijk. Dit 

heeft onder meer geleid tot vergroening van de hoek Debussylaan/Oude 
baan. Ook andere onderwerpen zijn met de gemeente bijna maandelijks 

besproken. 
 

Wijkbewoners hebben ook dit jaar advies kunnen vragen aan 
afkoppelcoaches van regenpijpen. Dit moet ervoor zorgen, dat het 

regenwater niet in de riolering verdwijnt, maar in de tuinen kan 
wegvloeien. Hieraan is regelmatig aandacht besteed. En dit zal ook de 

komende tijd gebeuren. 
 

Ook andere informatie is via de site en nieuwsbrieven aan wijkbewoners 

verstrekt en is de groene burger van het jaar 2023 gekozen. 
 

In 2024 (19 maart over lente en oktober) zullen opnieuw thema-avonden 
georganiseerd worden en in april een tuinroute. 

Informatie via site en nieuwsbrieven blijft verstrekt worden en (indien 
aanwezig) wordt een nieuwe groene burger gekozen. 

 
Er zijn in de wijk nog stroken aanwezig, die om (nieuwe) inplant vragen. 

Gedacht wordt aan de Roosenveltlaan. 
Het plan bestaat om een bloemen/plantenzaad bibliotheek op te zetten in 

de wijk 
Vanuit de werkgroep wordt meegedaan aan een project van de gemeente 

om wijkbewoners te stimuleren hun omgeving en de wijk verder te 
verduurzamen. De idee is, dat een nieuwe werkgroep binnen de wijk 

samen met de gemeente hieraan vorm en inhoud geeft.  
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De werkgroep wil meer stilstaan bij de energietransitie. Elke gemeente is 
verplicht om een energieplan te hebben. 

 

 
Introductie nieuwe voorzitter en secretaris 

 
Ben van den Reek meldt, dat het bestuur erin is geslaagd om een nieuwe 

voorzitter als opvolger van Jan Timmers en een nieuwe secretaris als 
opvolger van Peter van Gerven te vinden. 

 
Els van Genugten wordt de nieuwe voorzitter van de wijkraad en Jan Loefs 

de nieuwe secretaris. 
Beiden stellen zich aan de vergadering voor. 

Els is al actief in verschillende werkgroepen en haalt daar veel energie uit. 
Zij hoopt onder meer met ouder-kind activiteiten andere doelgroepen 

meer te betrekken bij activiteiten in de wijk 
Jan is ondernemer, die aan zijn pensioen ruikt. Woont al 30 jaar in de wijk 

maar reist veel over de wereld. Hij zag de brandbrief van het bestuur en 

dacht, dat hij ons wellicht van dienst kan zijn. Ondanks dat hij zich niet de 
geboren secretaris vindt, wil hij ons graag helpen. 

  

 

Gemeentelijk afvalbeleid door Linda van Nuland 
 

Per 5 februari 2024 wordt een nieuw geformuleerd beleid tot uitvoering 
gebracht.  Voor deze datum krijgen alle bewoners een container met een 

oranje deksel voor PBD-afval en wordt een nieuw afhaalschema ingevoerd. 
In de lezing gaat Linda in over het waarom en wat nog meer op stapel 

staat. 
 

Het doel is om minder restafval te produceren. Al het restafval, wat in de 
grijze container komt gaat rechtstreeks de verbrandingsoven in. In  

’s-Hertogenbosch is dat nog 216 kg per jaar. Gemeenten hebben van de 
landelijk overheid de opdracht gekregen om dit terug te brengen naar 100 

kg per jaar. In de toekomst moet het terug naar 35 kg per jaar. Van wat 

nu in de grijze container komt is 88% nog recyclebaar. 50% is PBD-afval 
en 5% papier Ook komt er nog afval in, dat eigenlijk in de GFT-bak of in 

de glascontainer hoort. 
Verbranden is duur. Op dit moment kost dit de gemeente ongeveer € 1,0 

miljoen per jaar. In de komende jaren lopen de kosten op naar  
€ 2,0 tot € 3,0 miljoen. 

 
Iedere gemeente mag zelf bepalen op welke wijze zij aan de landelijke 

norm wil voldoen. Zo ontstaan er verschillende methoden van het 
scheiden van afval tussen de gemeenten. Er zijn gemeenten, die het afval 

na het ophalen laten scheiden. De resultaten voor het terugbrengen van 
het restafval worden dan minder. Vooralsnog past de gemeente deze 
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methode alleen om praktische redenen nog toe bij ondergrondse 
containers, die meestal staan bij hoogbouwwoningen. Ook in deze 

situaties wordt naar mogelijkheden voor verdere scheiding gezocht. 

 
Op verschillende plaatsen zijn inmiddels luiercontainers geplaatst. 

Hiervoor zijn vooral afspraken gemaakt met kinderopvanglocaties. Dit is 
nog niet overal gelukt. In de toekomst wordt wellicht ook gekeken naar 

verzorgingshuizen. 
 

Door vermindering van het restafval is de ophaalfrequentie verlaagd. Er 
wordt nu om de 3 weken opgehaald. In andere gemeenten heeft dit niet 

tot problemen geleid. Ook de routes veranderen en de ophaaldagen 
wijzigen. Bewoners zijn hierover meerdere keren geïnformeerd. 

 
De PBD-container is niet in kleiner formaat te verkrijgen. Dan zou deze te 

licht worden en door een sterkere wind omvergeblazen worden. (Proeven 
hebben dit uitgewezen). Daarnaast schoof het plastic moeilijk uit de bak 

bij leging. Na de zomer kan de container weer ingeleverd worden, maar 

dan wordt verwacht, dat al het PBD-afval in de bestaande en blijvende 
centraal gelegen PBD-containers wordt gedeponeerd. De 3 andere 

containers zijn wel in kleiner formaat te verkrijgen. Vooralsnog zijn er 
leveringsproblemen voor de kleine grijze container. 

 
De gemeente verwerkt het PBD-afval niet zelf, maar brengt dit naar een 

verwerker. Deze scheidt het PBD-afval in plastic-verpakkingen, blik en 
drankverpakkingen. Ook het plastic-afval wordt verder gescheiden. Er 

bestaan heel veel soorten plastic, die bijna allemaal weer recyclebaar zijn. 
Het doel is om zo weinig mogelijk plastic te verbranden. Voor een klein 

deel is dit nog onontkoombaar.  
 

Uit de vergadering kwam het sterke pleidooi aan de gemeentelijke 
afvaldienst om de bladkorven in de herfstmaanden terug te plaatsen. In 

de wijk ligt in deze maanden heel veel eikenblad, dat zelfs in de 

wintermaanden nog door de wind in de wijk verspreid wordt. Extra 
containers aanschaffen kost bewoners, die bladverspreiding willen 

verminderen, omdat het tot overlast zorgt op trottoirs en de weg, geld. 
Vanuit de werkgroep groen wordt toegezegd hiervoor nogmaals aandacht 

te vragen bij de gemeente. 
 

 
Circulair verwerken plastic afval door Aron Damen (directeur 

Cirrec Nederland) 
 

Cirrec is een internationaal bedrijf dat zich toegelegd heeft op het 
verzamelen en verwerken tot nieuwe producten van PET zoals bakjes en 

trays. PET is een veelgebruikte plastic soort. Met name in de 
voedingsindustrie worden de gerecyclede producten gebruikt. 
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Er bestaan veel soorten plastic en bijvoorbeeld in drankverpakkingen zit 
ook plastic. Bij het verwerken van drankverpakkingen wordt dit plastic 

eruit gehaald om zo weinig mogelijk (micro)plastic delen in de natuur te 

brengen.  
 

Er bestaan feitelijk 3 methoden om plastic-afval te verwerken te weten 
• Verbranden. Dan wordt het niet hergebruikt. 

• Spiral recycling. Bij deze methode wordt het afval nog een aantal 
keren hergebruikt. Daarna wordt het alsnog verbrand. 

• Volledig kringloopverbruik. In dat geval wordt het afval in beginsel 
onbeperkt hergebruikt. 

Met PET is dit laatste goed mogelijk.  
 

Het verzamelen van plastic is voor de verwerkingsindustrie belangrijk. Een 
probleem is, dat veel soorten plastics bestaan en dat niet alle plastic even 

makkelijk te recyclen is. De verschillende soorten plastics worden 
gescheiden.  

Moeilijk recyclebare verpakkingen zijn vaak duurder en daarom moeilijk in 

de markt terug te zetten, omdat alternatieve verpakkingen goedkoper 
zijn.  

 
Er bestaat een fonds, waaruit recyclebedrijven kunnen putten om de prijs 

te drukken. Dit fonds wordt gevuld door bijdragen van gebruikers van 
plastic verpakkingen. Deze berekenen de bijdragen weer door aan de 

consument en dit is terug te vinden in de prijs van producten. 
 

Gerecyclede verpakkingen hebben nooit dezelfde kleur. Dit komt door de 
samenstelling van het gebruikte afvalplastic. Deze kent ook een 

verschillende samenstelling van kleuren. De kleur zwart wordt steeds 
minder gebruikt, omdat deze kleur vaak slecht oogt. Gebruikers van 

gerecyclede bakjes moeten vaak wennen, dat deze niet geheel helder zijn. 
 

Cirrec probeert zoveel mogelijk een gesloten kringloop van gerecyclede 

producten te creëren. Daarvoor worden afspraken met andere bedrijven 
over het inzamelen, het verder verwerken en het hergebruik van het afval. 

Voorbeelden zijn afspraken met vliegtuigmaatschappijen en 
bejaardenhuizen. Omdat dit dure productieprocessen zijn is gaat het 

maken van afspraken moeizaam. Het maakproces van plastics uit olie is 
veel goedkoper. Druk van overheden om dit om te keren is daarom nodig. 

 
Op een vraag uit de vergadering of er voor het hergebruikproces veel 

water nodig is, wordt bevestigend geantwoord. Cirrec zuivert om deze 
reden zelf het gebruikte water om het daarna te hergebruiken in het 

productieproces. De organismen, die daarbij vrijkomen, worden weer door 
zuiveringsinstallatiebedrijven gebruikt. 
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Afscheid Peter van Gerven 
 

Na bijna 9 jaar neemt Peter van Gerven afscheid als bestuurslid van de 

Wijkraad. Kees Henkelman bedankt hem voor zijn bijdragen. 
Oorspronkelijk bij het opzetten van BijBomans in de werkgroep 

Organisatie en Financiering en in de werkgroep Activiteiten. 
De laatste 4,5 jaar was Peter secretaris van de wijkraad. In deze tijd 

vertegenwoordigde hij de wijkraad ook bij verschillende externe 
bijeenkomsten en heeft hij zich heel betrokken getoond met de wijk en de 

bewoners. 
In zijn dankwoord spreekt Peter zijn hoop uit, dat de wijkraad de 

activiteiten kan blijven voortzetten en de bewoners nog lang gebruik 
kunnen maken van BijBomans. Hij wenst de nieuwe secretaris en de 

nieuwe voorzitster veel succes met hun nieuwe taken. 
 

 
Slot 

 

Ben van den Reek bedankt de sprekers voor hun presentaties, de 
gastvrouwen voor het verzorgen van de drankjes en alle aanwezigen voor 

zijn/haar komst. Allen worden uitgenodigd om onder het genot van een 
drankje de openbare vergadering na te bespreken.  


